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§ 71 Dnr 2021-000001 

Godkännande av dagordning 

Utbildningsutskottets beslut 

Godkänna dagordningen med föreslagen ändring. 

Sammanfattning av ärendet 

Utbildningsutskottet ska faställa dagordningen. 

Ärende 2 Ekonomi och verksamhetsuppföljning tas bort på grund av systemfel i 

ekonomiportalen. 

Följande tillägg föreslås: 

Magnus Willing (S): Situationen på ICA Supermarket i Bergsjö. 

Anette Nybom (S): Tidningsartikeln i Hudiksvalls Tidningen (HT). 

Anette Nybom (S): Frågor om personal. 
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§ 72 Dnr 2023-000013 

Verksamheten informerar 

Utbildningsutskottets beslut 

Godkänna informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Utbildningschef Thomas Larsson informerar om följande aktuella ärenden: 

Bergsjö skola 

Det går bra för den inhyrda rektorn Eva Nilsson på Bergsjö skola. Goda krafter i 

personalgruppen ger henne stöd och beröm för arbetet med att ställa krav på såväl 

elever som på personal med låg grad av professionalitet. Den pågående 

rekryteringen har inte gett något resultat. Kommunen har därför beslutat förlänga 

Eva fram till sommaren. En ny rekrytering kommer att påbörjas före jul. 

Förhoppningen är att en ny rektor ska kunna tillträda till sommaren. 

Struktur för samråd kring familjehemsplaceringar 

Sedan en tid förs samtal mellan Utbildningsverksamheten och Stöd- och 

omsorgsverksamheten kring hur samråd ska hanteras vid familjehemsplaceringar 

från andra kommuner. Ett spår har varit att Utbildningsverksamheten ska ta över 

huvudansvaret för samrådet. SKR rekommenderar emellertid att samrådet sker 

mellan ekvivalenta myndigheter. Vi har därför beslutat att ansvaret för samråd ska 

ligga kvar hos socialtjänsten i Nordanstigs kommun och organiseras enligt följande: 

X kommun hör av sig till Nordanstigs kommuns socialtjänst och samråder om en 

eventuell familjehemsplacering.  

Efter samrådet lämnar handläggaren klartecken till biträdande utbildningschef om 

att samråd har skett. När X kommuns socialtjänst hör av sig till 

utbildningsverksamheten påbörjas inskrivningsprocessen av den nya eleven och den 

tar två veckor i anspråk. 

 

Den första kontakten med familjehemmet ska alltid ske via socialtjänsten i den 

placerande kommunen. 

Utbildningsverksamheten kommer inte att inleda en inskrivningsprocess utan att ha 

fått klartecken från vår egen socialtjänst att samråd skett.  

Utbildningschef Thomas Larsson informerar om att en riktad tillsyn av 

Skolinspektionen ska äga rum på Bergsjö skola i mitten av januari. 
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§ 73 Dnr 2023-000081 

Lokaler - skola och förskola 

Utbildningsutskottets beslut 

Godkänna informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Fastighetssamordnare Oskar Lange, Projektledare Mac Herman och Arkitekt Tomas 

Winterflykt från Tillväxt och Service informerade om pågående projekt angående 

idrottshallen Bergsjöskolan, Gnarps förskola, Ilsbo skola och förskola samt framtida 

projekt för Bringstaskolan.  
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§ 74 Dnr 2023-000079 

Årsplan 

Utbildningsutskottets beslut 

Utbildningsutskottet föreslår kommunstyrelsen att anta redovisningen. 

Sammanfattning av ärendet 

Utbildningschef Thomas Larsson redovisade efter årsplan, Kränkande behandling, 

frånvaro, skolplikten och utvärderingsmatrisen. 

Kränkningar 

Under hösten har 108 kränkningsanmälningar gjorts till huvudman. Det är väl i 

paritet med det antal som kom in förra läsåret, 100 på hösten och 138 på den något 

längre vårterminen. De utvecklingsområden som då noterades, nätet och idrotten, 

kvarstår som utvecklingsområden. Där finns fortfarande inga anmälningar. 

Det finns under hösten endast tre kränkningar anmälda från högstadiet i Bergsjö 

skola. Under vårterminen, som upplevdes som jämförelsevis lugn på 

kränkningsfronten, rapporterades 18 kränkningar. Vi måste konstatera att högstadiet 

inte levererat vad gäller kränkningsanmälningar. 

Antalet kränkningar där elev kränkt personal har ökat från 9 i våras till 15 nu i höst. 

Vi ser här en ökning som behöver diskuteras i vår ledningsgrupp tillsammans med 

ovanstående brister. Det finns inga rapporterade personalkränkningar från 

högstadiet. Ändå vet vi att där inträffat åtskilliga under hösten.  

Under vårterminen kommer huvudman att använda sig av månadsvisa uppföljningar 

av kränkningarna. 

Frånvaro 
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Forts. § 74 

Vid analysen av årets första frånvaroperiod diskuterades vilken nivå som skulle 

kunna sägas vara en rimlig sjukfrånvaro. Det fanns lite olika synsätt i frågan men  

5-10% frånvaro tycktes vara ett spann som alla kan acceptera. Över en årsperiod 

skulle vi alltså inte ha någon elev som hamnar över 15% frånvaro. Ändå tycks det 

finnas en acceptans för att vi har elever i såväl denna kolumn som i den för 30%. 

Däremot ingen acceptans för någon elev över 50% frånvaro. 

Vi tycker oss iaktta en normförskjutning i denna fråga och har en mycket stark 

känsla av att det finns ett före och ett efter pandemin här. När vi studerar våra 

siffror – och det är ingen större skillnad gentemot förra året – kan vi se att vi har på 

tok för hög frånvaro. Vi kan också se att frånvaron ökar med stigande ålder, vilket 

går på tvärs med vetenskapliga rön, som visar att immunförsvaret stärks med åldern 

Vi drar slutsatsen att vår högra frånvaro inte handlar om sjukdom. 

Vi kan se att sjukfrånvaron är kopplad till socioekonomiska faktorer. Den är högre i 

Gnarp och i Bergsjö, vilket är de socioekonomiskt mest utsatta områdena i 

kommunen. Vi tycker oss också i högre grad möta attityder hos vårdnadshavare i 

dessa områden som inte befrämjar god närvaro. Att sätta in åtgärder för att lösa 

detta låter sig inte göras vare sig på enhets- eller verksamhetsnivå. Här behövs ett 

övergripande samarbete mellan utbildning och socialtjänst och även en samverkan 

med näringslivskontoret inom ramen för kommunfullmäktigemålet höjd 

utbildningsnivå. 

Vi ser också att sjukfrånvaron är lägre på våra minsta enheter. Vi drar slutsatsen att 

detta kan kopplas till trygghet och studiero, då våra små enheter har bättre värden 

där. Det understöds också av förra årets erfarenhet, att frånvaron är högre hos 

flickor än hos pojkar, men att flickorna trots det har högre måluppfyllelse. Frånvaro 

skulle alltså kunna vara en strategi för flickor att uppnå högre måluppfyllelse hellre 

än att sitta i en dålig studiemiljö och inte kunna lära sig tillräckligt. Trygghet och 

studiero har analyserats separat och särskilda insatser som görs, övergripande och 

lokalt. Den viktigaste åtgärden är emellertid vår strategi för ökat ledarskap. Det är 

våra pedagoger som måste återställa trygghet och studiero i sina klassrum. De 

speciella förutsättningar som gäller familje- och HVB-hemsplacerade elever måste 

dock såväl skol- som verksamhetsledning ta ett större ansvar för. Arbetet med dessa 

frågor är för närvarande mycket intensivt. 

Vi behöver arbeta för en större samsyn hos våra pedagoger i dessa frågor. Rektor 

måste initiera diskussioner på enhetsnivå, arbetslagsledare behöver göra samma sak 

i arbetslagen, där närheten till elever och insynen i deras specifika förutsättningar är 

större.Vi har i vårt rapporteringsdokument en kolumn där vi efterfrågar ”antal där 

det finns en oro för måluppfyllelse”. Vi tror att denna formulering sätter fokus på 

gränsen mellan F och E. I själva verket vill vi ju verka för ett högre meritvärde i 

kommunen och behöver ha fokus på alla betygsgränser. Vi beslutade därför att 

ändra formuleringen till ” antal där frånvaron påverkar måluppfyllelsen”. 
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Forts. § 74 

Skolplikt 

Vi utreder alltid särskilda åtgärder kopplade till skolplikt för de elever där frånvaron 

överstiger 50% under perioden. I våra egna skolor har vi 17 sådana elever. 

Insamling från externa utförare pågår. 

Utvärderingsmatrisen 

Vi har nu för andra gången fyllt i vår utvärderingsmatris utifrån skolårets resultat. 

Möjligheterna att göra jämförelser är fortfarande begränsade. Vi gör reflektionen att 

det skulle behövas ett mer djupgående studium av matrisens indikatorer än vad vi 

för ögonblicket förmår för att dra nytta fullt ut av matrisens potential. Vi anser att 

det förenklade arbetet med att ta fram data som blir fallet när Hypegenes skolmodul 

tas i bruk nästa höst kan ge utrymme för detta. Vi tror också att arbetsro i vår 

arbetsvardag, en situation som vi inte haft denna höst, kan bidra till ett annat fokus 

på dessa analyser. 

En sak som vi tydligt kan se i matrisen är att våra pedagoger behöver bli bättre på 

att uppdatera Unikum. Värdet av att dra slutsatser gällande omdömen ur matrisen är 

för närvarande relativt lågt, då gamla omdömen ligger kvar bredvid nya och där 

omdömen ibland helt saknas. Det positiva är att vi genom arbetet i matrisen nu kan 

iaktta dessa brister och därigenom åtgärda dem. 

Några större skillnader mot föregående år kan inte iakttas. Vi drar därför inga 

slutsatser baserade på sådana jämförelser. 

Vad gäller bedömningsunderlaget i år 1 (som redovisar andel godkända på a-nivån i 

läsning) kan vi se att inte alla bokfört resultatet i Unikum. Vi kan se att det är stora 

skillnader mellan våra enheter. Och vi kan se att endast en enhet uppvisar fullgott 

resultat, nämligen att alla är godkända. Vår satsning på läsprojekt måste alltså inte 

bara fortsätta utan också intensifieras. Detta har också skett inför året (2023/24).  

Vad gäller fritidshemmets index för resultat så baseras det på självskattning av 

medarbetare med högst varierande förutsättningar att göra detta. Här pågår nu 

parallellt en satsning för att höja kompetensen på fritidshemmen genom att 

rekrytera förskollärare (prognosen är att barnkullarna i förskolan minskar de 

närmaste åren, vilket skapar förutsättningar för detta) och att formulera ett tydligare 

uppdrag för fritidshemmet mot vilken självskattningen kan göras. Resultat av detta 

kan iakttas först i matrisen för läsåret 2024/25. 

En annan iakttagelse vi gör är att vi har högst effektivitet på de enheter som har 

sämst förutsättningar till effektiv skolorganisation, nämligen våra små enheter. Vår 

största enhet, Bergsjö skola, har faktiskt sämst effektivitet. Detta beror till stor del 

på högstadiets värden, där användningen av klassmentorer påverkar 

personaltätheten utan att vi kan se någon förbättring i vare sig trygghet, studiero 

eller måluppfyllelse. Ett omfattande arbete kring ledarskap i klassrummet och 

klassmentorernas arbete har inletts och stora förändringar väntas under våren. Alla 

förstelärare kommer under våren att fullgöra sitt utvecklingsarbete på Bergsjö skola 

i syfte att förbättra arbetslagens kunskaper om och användning av uppnådda 

resultat, vilket av vetenskap och i beprövad erfarenhet anses vara vägen till högre 

måluppfyllelse. 
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Forts. § 74 

Skolskjutssamordnare Helena Van Brakel redovisade statsbidrag 2023: 

Beslutsunderlag 

Utvärderingsmatrisen 2023, Dok nr 139914. 

Statsbidrag, Dok nr 139915. 
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§ 75 Dnr 2023-000747 

Skolmat under lektionstid 

Utbildningsutskottets beslut 

1. Utskottet uppdrar åt verksamheten att utreda möjligheterna till och 

konsekvenserna av schemalagd skollunch. 

2. I övrigt godkänna informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Ordförande Tor Tolander (M) informerade om skolmat under lektionstid.  

I Nordanstig bedrivs i dagsläget pedagogisk lunch där lärarna aktivt deltar i 

luncherna tillsammans med eleverna.  

Det finns möjlighet att schemalägga luncherna som lektioner. Det skulle innebära 

att om eleven inte äter lunch blir det ogiltig frånvaro på samma sätt som om eleven 

avviker från vilken lektion som helst. 

System används av ett antal kommuner i Sverige idag, huvudsakligen i åk 7-9. 

De erfarenheter som gjorts visar på att fler elever äter och att både måltidsro som 

elevernas effektivitet på eftermiddagen stärks. 

Utskottet är intresserad av att se hur en schemalagd lunch skulle fungera i 

Nordanstigs kommun. Var det vore effektiv och vilka konsekvenser det skulle föra 

med sig för elever såväl som personal. 

Utskottet uppdrar åt verksamheten att: 

Utreda möjligheterna till och konsekvenserna av schemalagda luncher. 

Återkoppling skall ske på utskottsmötet i februari 2024. 

Anette Nybom (S) tillägger att det är bra med struktur men även viktigt att 

personalen är delaktiga i uppdraget. 
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§ 76 Dnr 2023-000015 

Information och övriga ärenden 

Utbildningsutskottets beslut 

Godkänna informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Under denna punkt kan ledamöterna informera varandra i olika ärenden och även 

väcka eventuella extraärenden. 

Situationen på ICA Supermarket i Bergsjö 

Magnus Willing (S) undrar hur verksamheten ser på att ca 40-50 elever hänger på 

Ica Supermarket i Bergsjö under lunchtid och inte är på skolan. Personalen på ICA 

är uppgiven över detta eftersom de måste ha all sin personal ute i butiken under 

denna tid för att förhindra snatteri samt att andra kunder inte blir drabbade när 

elever kommer i stora klungor och inte visar hänsyn.  

Utbildningschefen Thomas Larsson informerar att ansvarig på ICA har varit i 

kontakt med rektor Eva Nilsson, Bergsjöskola om denna situation, skolan kan inte 

ta ansvar för vad högstadieeleverna gör på sin lunchtid. Personalen lyfter detta 

problem på föräldramötena. 

Tidningsartikeln i Hudiksvalls Tidningen (HT) 

Anette Nybom (S) funderar över texten "Social dumping" i artikeln i HT med 

utbildningschefen Thomas Larsson. Thomas informerar att han inte uttalat den 

benämningen i artikeln och kommer att ha ett möte med HT denna vecka (v 50). 

Frågor om personal 

Anette Nybom (S) frågar om två tjänster inom utbildningsverksamheten och undrar 

om dessa personer har slutat. Hon frågar även om hur det blir med rekryteringen av 

en ny rektor på Bergsjöskolan. 

Utbildningschefen Thomas Larsson svarar att specialpedagogen har slutat och 

börjat på en annan tjänst inom kommunens verksamheter samt att den andra 

personen jobbar kvar. Den tillfälligt anställde rektorns uppdrag har förlängds till 

sommaren och rekryteringen av en ny rektor kommer att inledas under vårterminen. 
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§ 77 Dnr 2023-000210 

Verksamhetsbesök 

Utbildningsutskottets beslut 

Verksamhetsbesöket avslutas. 

Sammanfattning av ärendet 

Utbildningsutskottet besöker Ilsbo skola och förskola där de får träffa rektorn Eva-

Britt Ersson som berättar om sig själv och sina visioner i uppdraget som rektor på 

Ilsbo skola och Arthur Engberg skola. Fick en rundvandring av Elin Lundberg på 

förskolan, nymålade fina lokaler. Dagen avslutades med rundvandring på skolan 

och ett fint luciatåg utomhus av förskolebarn. 

 


